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Dyrektor Generalny Europejskiej Agencji Kosmicznej (ESA) Jan
Woerner uważa, że od pierwszej załogowej misji na Marsa dzieli
nas co najmniej 15 lat. „Jeśli byłoby więcej pieniędzy, taka
misja  mogłaby  odbyć  się  wcześniej,  ale  obecnie  nikt  nie
dysponuje  takim  budżetem,  jaki  miał  program  Apollo”  –
stwierdził  Woerner.

Zdaniem  Woernera  warunkiem  niezbędnym  do  przeprowadzenia
załogowej misji na Marsa – która trwałaby dwa lata – jest
wcześniejsze założenie stałej bazy na Księżycu. W bazie tej,
za pomocą drukarek 3D, produkowano by z miejscowych materiałów
przedmioty niezbędne do podróży na Czerwoną Planetę.

Podróż  na  Marsa  wiąże  się  z  olbrzymimi  wyzwaniami
technologicznymi,  medycznymi  i  psychicznymi.  Konieczne  jest
nie tylko zapewnienie paliwa i osłon chroniących załogę przed
szkodliwym  promieniowaniem,  ale  również  poradzenie  sobie  z
problemami medycznymi związanymi z długotrwałym przebywaniem w
stanie nieważkości czy psychicznymi spowodowanymi zamknięciem
kilku osób w niewielkiej przestrzeni.

NASA ma nadzieję, że uda się jej wysłać ludzi na Marsa w
połowie  lat  30.  bieżącego  stulecia.  Elon  Musk  ze  SpaceX
twierdzi, że jego firma dokona tego do roku 2030.
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